
 
 

 van Gedeputeerde Staten  

 op vragen van 

 

Antwoord 

DMB/2006/2  voordr  

A.H.K. van Viegen (Partij voor de Dieren) 
(d.d. 5 mei 2008) 
 
Nummer 
2165 
 

Onderwerp 
Uitbreiding nertsenfokkerij Alphen aan den Rijn 
 
 

 
 

Aan de leden van Provinciale Staten 
 
Toelichting vragensteller 
In de Nota ‘Regels voor Ruimte van de provincie Zuid-Holland, versie 1 januari 
2007, staat onder 3.2 Toetsingskader onder B. “Agrarisch gebied, agrarische 
bebouwing” (pagina 13) het volgende vermeld: 
“Vestiging van nieuwe intensieve veehouderijen en uitbreiding van bestaande 
agrarische bedrijven met intensieve veehouderij als neventak is uitgesloten. 
Verplaatsing van bestaande intensieve veehouderijen is mogelijk, mits dit niet 
leidt tot toename van het aantal intensieve veehouderijen.” 
 
Het provinciale beleid is er dus op gericht om uitbreiding van intensieve vee-
houderijen niet toe te staan. 
 
Onduidelijk is of een nertsenfokkerij valt onder intensieve veehouderij. De fractie 
van de Partij voor de Dieren wil hierover duidelijkheid. 
 
Maatschappelijke weerstand 
In Nederland worden elk jaar ruim vier miljoen nertsen gefokt voor hun vacht. Dit 
gebeurt op zo'n 200 bontfokkerijen. Na hun dood eindigen ze als jas, kraag of 
muts - overbodige luxe artikelen. Al meer dan 20 jaar staat de pelsdierenfokkerij 
in ons land ter discussie. In 1995 werd het fokken van vossen al verboden en in 
1997 het fokken van chinchilla's. Maar liefst 86% van de Nederlanders vindt dat 
het fokken van nertsen ook verboden moet worden (Intomart 1999). Daarnaast is 
gebleken dat slechts 14.4% van de Nederlanders het fokken van nertsen ter 
verkrijging van hun pels aanvaardbaar vindt (Universiteit Utrecht 2003).  
 
Nederland is, na China en Denemarken, de grootste producent van nertsenbont 
ter wereld. Het overgrote deel van de productie is bestemd voor de export. In 
Nederland is bijna geen vraag naar bontproducten. Zoals vermeld, is een grote 
meerderheid van de Nederlandse bevolking immers tegen het fokken van dieren 
uitsluitend voor hun vacht.  
 
Gruwelijke dodingsmethoden 
Er zijn verschillende manieren om de nertsen te doden. Ze zijn allemaal wreed, 
omdat ze voor stress, pijn en een onnodige dood zorgen. De zogenaamde 
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diervriendelijke manieren die bontfokkers gebruiken om de dieren te doden zijn: 
vergassing, het breken van de nek, anale elektrocutie, en injecties met vergif. 
Maar er zijn ook fokkers die hun dieren doodknuppelen, om de kosten maar zo 
laag mogelijk te houden. Sommige bontproducenten geven de voorkeur aan het 
ronddraaien van de kop van kleinere pelsdieren, totdat de nek breekt. Dit omdat 
ze beweren dat het vergassen tot een verkleuring van het bont leidt. Een 
gebruikte methode om onder andere nertsen te doden, is anale elektrocutie. Een 
elektrode wordt in de anus van de nerts ingebracht, terwijl hij bijt in een tweede 
elektrode. Een dodelijke dosis stroom wordt dan door het lichaam geleid. Ook 
deze methode heeft enkel tot doel om het beschadigen van de pels te voorkomen. 
 
 

1. Kent u het artikel in het Algemeen Dagblad, editie Groene Hart: “Onderzoek naar 
nertsenfokkerij”, d.d. 26 april 2008¹? 
 

Antwoord 
Ja. 
 

2. Valt de nertsenfarm in Alphen aan den Rijn aan de Steekterweg onder ‘intensieve 
veehouderij’ ingevolge de provinciale ‘Regels voor Ruimte’? 
 

Antwoord 
Ja. 
 

3. Zo ja, dan is de provincie de bevoegde vergunningverlenende instantie voor 
uitbreiding van bovengenoemd bedrijf. Is er in dat geval bij de provincie een 
vergunning voor uitbreiding aangevraagd? 
 

Antwoord 
Anders dan gesteld is de provincie niet het bevoegd gezag waar het gaat om de 
milieuvergunning voor dergelijke activiteiten. Bij de gemeente Alphen aan den 
Rijn is zowel een bouwaanvraag als een aanvraag voor een milieuvergunning 
ingediend. Zij zullen een standpunt in moeten nemen over de vraag of de uit-
breiding gewenst is en of deze past binnen het bestemmingsplan. Indien een en 
ander in strijd is met het bestemmingsplan, zullen wij in het kader van een 
eventuele ruimtelijke procedure een rol hebben. Dit is echter thans nog niet aan 
de orde. 
 

4. In de Nota ‘Regels voor Ruimte’’ staat vermeld dat uitbreiding van intensieve vee-
houderijen niet mogelijk is. Bent u voornemens op grond van de bepalingen in de 
‘Regels voor Ruimte’’, ingeval van een aanvraag van de Alphense nertsenfokkerij, 
de vergunning te weigeren? Zo nee, waarom niet? 
 

Antwoord 
Indien de aanvraag voor de uitbreiding van een nertsenfokkerij aan GS wordt 
voorgelegd, zullen wij deze weigeren, aangezien er sprake is van strijdigheid met 
de Nota Regels voor Ruimte. De Regels voor Ruimte geeft weliswaar aan dat een 
eventuele uitbreiding van intensieve veehouderijbedrijven mogelijk is, doch dit is 
uitsluitend aan de orde waar het gaat om uitbreidingen als gevolg van nieuwe 
regelgeving op het gebied van milieuhygiëne dan wel dierenwelzijn. Uitbreiding 
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louter geredeneerd vanuit economisch perspectief, past niet binnen de uitgangs-
punten van de Nota Regels voor Ruimte. 
 

5. Bent u met onze fractie van mening dat in ieder geval de bontproductie in Zuid-
Holland verboden zou moeten worden? Zo nee, waarom niet? 
 

Antwoord 
Wij zijn van mening dat het niet aan de provincie is om hierover een standpunt in 
te nemen, te meer daar de mogelijkheden voor de vestiging van nertsenfokkerijen 
zeer beperkt zijn op basis van provinciale regelgeving, zoals verwoord in de Nota 
Regels voor Ruimte. Als sprake zou moeten zijn van een verbod van bont-
productie, vinden wij dit primair een verantwoordelijkheid van de rijksoverheid. 
 
 
Den Haag, 17 juni 2008 
 
Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland, 
secretaris,                                                   voorzitter, 
 
M.H.J. van Wieringen-Wagenaar             J. Franssen 

 

 


